
Senoradská vlaštovka VII. 
 
 

Vážení spoluobčané, 

 

také máte pocit, že ten čas letí stále rychleji? Ještě nedávno jsme si užívali 

slunečných dní a už tu máme advent. V tomto čase se s vámi opět chceme 

podělit o důležité informace z obce, našimi plány a představami a zbilancovat 

rok 2024, který se blíží ke svému závěru. 

 

V uplynulém roce jsme zrealizovali několik menších projektů z nichž stojí 

za zmínku především provedení výmalby a nové výzdoby sálu kulturního 

domu, zhotovení Senoradské stezky, výstavba skladových prostor pro obecní 

techniku či zbudování podia u fotbalového hřiště. Na podzim se nám podařilo 

uspět ve výběrovém řízení na „zánovní“ dopravní automobil Opel Movano 

pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů. 

Naskytlo se nám také mnoho příležitostí k setkání, ať už na kulturních akcích 

pořádaných obcí či spolky tak např. při fotbalových zápasech 10. ligy, 

tradiční myslivecké naháňce nebo světýlkové cestě spolku Senobike. 

Věříme, že každý si ve výčtu aktivit pořádaných v obci najde tu svoji 

oblíbenou. 

Nově je také pravidelně využíván sál kulturního domu, kde se konají lekce 

Jumpingu, pohybové hrátky pro děti a cvičení pro seniory, na které jste 

srdečně zváni. 

Velký dík patří všem, kdo se jakýmkoliv způsobem podílí na aktivitách, 

organizaci kulturních akcí, ale též jakékoliv pomoci v obci. Děkuji 

především zastupitelům, ale také všem dobrovolníkům za jejich aktivitu. 

Jsem velmi ráda, že se u nás najdou lidé, kteří jsou ochotni v dnešní 

uspěchané době věnovat svůj čas druhým.  

 

Závěr kalendářního roku nás někdy přiměje k bilancování a tak bych vám 

ráda popřála, abyste při hodnocení toho uplynulého času dokázali 

zapomenout na vše, co se třeba úplně nepovedlo a byli vděční za vše krásné 

co vás potkalo.  

 

Přeji vám pokojný advent, požehnané vánoční svátky a v roce 2025 zejména 

pevné zdraví. 

 

Dana Prušková, starostka obce 

 



 

INFORMACE Z OBCE: 

 

V letošním roce jsme se opět snažili připravit některé menší projekty, na 

které jsme žádali dotační podporu. Na jaře byla provedena výmalba a nová 

výzdoba sálu kulturního domu. Za podpory Programu rozvoje venkova ve 

výši 64 000,-kč jsme nechali technikou vertikálního tisku zhotovit na stěny 

sálu velkoformátové fotografie z naší obce, díky kterým se nám snad 

podařilo přenést část historie obce blíže k návštěvníkům.  

 

 
 

Začátkem léta byla na žluté turistické trase nad řekou Oslavou dokončena 

„Senoradská stezka“, na níž bylo instalováno několik naučných tabulí, na 

Vodanském kopci byl umístěn včelí úl, do nějž je možné opatrně nahlédnout 

a v lokalitě „Malá skála“ byl umístěn nový turistický přístřešek a betonové 

ohniště. Na tento projekt jsme obdrželi dotaci 80 000,-kč z Nadace ČEZ.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Opět jsme se zapojili do projektu Mikroregionu Ivančicko na podporu 

kulturních a společenských akcí, díky kterému byly částečně uhrazeny 

náklady na dechovou kapelu o Senoradských krojovaných hodech.  

Již podruhé se o letních prázdninách konaly v areálu fotbalového hřiště 

příměstské tábory, na něž máme nejen od dětí, ale i od rodičů krásné ohlasy. 

Děkujeme tímto TJ Sokol Senorady za poskytnutí prostor k vytvoření 

zázemí. 

V současné době také pracujeme na stanovení dopravního značení o omezení 

vjezdu neoprávněným osobám do lokality „Výhon“ a „údolí řeky Oslavy“. 

K tomuto kroku jsme přistoupili zejména z důvodu stále se zvyšujícího 

množství přijíždějících vozidel a parkujících v přírodní rezervaci Oslavy a 

Chvojnice. Povolení vjezdu zůstane pro „dopravní obsluhu“, což jsou všichni 

majitelé pozemků, lesů, nemovitostí v dané lokalitě a zásobovací a 

dodavatelské služby. Věříme, že toto opatření zamezí vjezdu „občasným“ 

přijíždějícím, kteří jistě mohou zaparkovat v obci. 

 

„Revitalizace veřejných prostranství“ - na tento projekt se nám podařilo 

získat příslib dotace, která by mohla pokrýt až 85% celkových uznatelných 

nákladů. Nyní pracujeme na doložení dokladů k žádosti. Současně probíhá 

výběrové řízení na zpracovatele prováděcí dokumentace stavby a v příštím 

roce bude soutěžen zhotovitel. Vzhledem k rozsahu projektu, o kterém jsme 

informovali již v loňském roce, je dotační podpora zcela klíčová, neméně 

důležitá je však také důsledná příprava projektové dokumentace. Tímto 

projektem hodláme částečně opět proměnit tvář obce a přispět k příjemnému 

žití. 

 

Jistě jste si již stačili povšimnout, že proběhla změna provozovatele prodejny 

potravin. Věříme, že tato změna přispěje ku pohodlí vás občanů, neboť 

provozovatelem stanovená otevírací doba je více než velkorysá. Současně 

prostory slouží jako parcelní místo GLS, což v naší obci také vítáme. 

 

V příštím roce bychom rádi „zrenovovali“ také obřadní síň, kde proběhne 

výmalba, renovace podlahové krytiny a budou zakoupeny nové židle. 

Plánujeme také opravu kříže ve „vévozu“. Protože se jedná o kulturní 

památku, jde o poměrně nákladnou investici a tak se pokusíme opět získat 

nějakou dotační podporu. 

Probíhá také příprava nových webových stránek obce, které by měly být 

spuštěny v roce 2025. 

Zveme občany k registraci do aplikace Mobilní rozhlas, kam posíláme 

veškeré důležité informace z obce (https://senorady.munipolis.cz/registrace) 



 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ V NAŠÍ OBCI 

 

Odpadové hospodářství je po všech stránkách velké a stále aktuální téma, 

které by vydalo za samostatnou brožuru, možná i knihu. My se jím, což vám 

jistě neuniklo, zabýváme intenzivně a pravidelně. A i v této oblasti se 

snažíme jednak plnit své zákonné povinnosti, což není snadné, ale i pomoci 

vám, občanům, aby pro vás bylo snazší celé téma pochopit a nastolit tak 

dobrou spolupráci. Z analýz, které byly dosud zpracovány, vzešly 

jednoznačné výsledky, a to, že je zde stále velký potenciál pro snižování 

množství směsného komunálního odpadu (SKO). Přestože řada občanů 

poctivě třídí, stále máme v letošním roce neskutečných 243kg komunálního 

odpadu na občana za rok! Tohle množství velmi výrazně vstupuje do 

konečných cen za likvidaci odpadu! Současně tak nesplňujeme legislativní 

požadavky na maximální produkci SKO, která je stanovena pro rok 2024 na 

170kg! A dále se bude každý rok snižovat o 10kg! 

Již jsme avizovali, že hodláme přistoupit ke změnám v systému odpadového 

hospodářství. Jsme přesvědčeni, že nový systém přispěje především 

k vašemu pohodlí při třídění, spravedlivějšímu výpočtu poplatků za 

skutečnou produkci SKO a v neposlední řadě ke snižování jeho množství. 

V obci budeme postupně zavádět systém „Door to door“, což znamená, že 

tříděný odpad (plast a papír) bude svážen přímo od vašich dveří. Nebude 

tedy nutné chodit s ním nikam daleko, ale vytřídíte jej přímo u vás doma. 

K tomu bude zapotřebí mít doma příslušné nádoby (popelnice). Tyto nádoby 

se nám podařilo získat s částečnou dotační podporou a občané s trvalým 

pobytem  je od nás dostanou zdarma. Jedná se o černé popelnice 

s barevnými klipy (žlutý a modrý). O výdeji a podrobnostech se dozvíte 

přibližně v průběhu jednoho měsíce. Rok 2025, kdy se bude nový systém 

zavádět, bude rokem zkušebním. Než si na takový systém zvykneme, bude 

jistě nutná vzájemná spolupráce. Pokud budou domácnosti poctivě třídit, 

sníží tak razantně objem SKO, a tím se do budoucna předejde dramatickému 

zvyšování poplatků za likvidaci odpadu. 

Svozy tříděného odpadu od domu budou 1x měsíčně (první svoz již koncem 

ledna). Vyvezeny budou nádoby, které budou očipovány (to provedeme my 

ještě před výdejem) a vystaveny ke svozu. Svozový kalendář bude 

k dispozici na webových stránkách obce a vývěsce. 

Od roku 2026 dojde ke změně platby místního poplatku za odpad, a to podle 

objemu nádoby a počtu výsypů. Tento systém se zakládá na principu „Zaplať 

tolik, kolik vyhodíš.“ Čili čím méně komunálního odpadu vyprodukuji, tím 

méně zaplatím. Proto musí nejprve proběhnout změny, které jsme popisovali 

výše a potom na základě aktuálních dat za rok 2024 a 2025 bude stanovena 



částka v Kč/litr. Následně budou očipovány také nádoby na SKO, které máte 

doma a které hodláte používat. Očipováno může být i více nádob, ale 

započítána bude vždy jen nádoba (resp. její objem v litrech), která bude 

vystavena ke svozu. Pamatujte na to, že je vždy započítán objem celé nádoby. 

Bude tedy nutné dobře si stanovit, jaký objem nádoby budete k odkládání 

SKO používat, resp. jaký objem bude pro vaši domácnost dostačující úměrně 

k frekvenci svozů. 

K těmto změnám plánujeme v průběhu roku 2025 uspořádat veřejnou 

besedu. 

 

Nadále v obci funguje sběrné místo pro odpady ze zahrad, použitý 

kuchyňský olej (ve vestibulu obecního úřadu), kovy (kontejner Remet za 

obecním úřadem) a kontejner na použitý textil.  

V souvislosti s obsahem, který mnohdy v kontejnerech nalézáme musíme 

znovu upozornit, že v kontejneru na bioodpad byl opět v letošním roce 

několikrát odpad, který tam nepatří! Velké pařezy, objemné větve, dřevěné 

police a dokonce stavební suť! Prosíme uvědomte si, že v těchto případech 

musí jít někdo ze zaměstnanců obce a odpad z kontejneru odstranit, nebo jej 

musí vytřídit odběratel, který ovšem obci následně veškeré tyto výdaje 

vyúčtuje. Rovněž v barevných kontejnerech, nebo poblíž nich nalézáme 

často věci, které patří na sběrný dvůr! Odkládání odpadu na sběrný dvůr 

mají občané zdarma a tak znovu apelujeme, abyste nevhazovali do 

kontejnerů nic, co tam nepatří. Nic, co se dá odvézt do sběrného dvora 

nepatří ani do směsného odpadu a už vůbec nic nepatří na zem vedle nádob! 

V takovém případě nemusí svozová společnost odpad převzít a dle zákona se 

může jednat o založení černé skládky.  

Kéž by se na odpadové hospodářství všichni podívali očima těch, kteří potom 

musí s odpadem manipulovat. Děkujeme všem, kdo málo produkujete, třídíte 

a chováte se ukázněně. 

 

 

 

 

 

 odpady 2019  2020 2021 2022 2023 2024 

Příjmy: 

za popelnice 245109  246449 244593 290110 286090 339120 

Ekokom 27688  50374 55321 58036 80452 83184 

celkem 272797  296823 299914 348146 366542 422304 

Výdaje: 

komunál. - popelnice 259259  282274 301497 278450 313521 354712 

Tříděný odpad svoz        77182 98412 106730 

sběrný dvůr Mohelno 13374  16927 11608 17115 10597 42107 

bioodpad  47215  35085 42229 27255 36752 26703 

celkem 319848  334286 355334 400002 459282 530252 



Cvičení v Senoradech  

 

Skupinové cvičení jsem zahájila v lednu, v roce 2024, kdy mi prostory 

pronajala obec Senorady v kulturním domě (za což ji ještě jednou děkuji) a 

mohla jsem mít jumpingové lekce pro dospělé 1x týdně. S rostoucím zájmem 

a nadšením se brzo jumping začal cvičit 2x týdně. 

JUMPING je kombinace rychlých a pomalých skoků, sprintů a silových 

cviků prováděných na fitness trampolíně. 

Pro zájem i o jiný druh kardio cvičení, jsem spustila v srpnu lekce stepů.  

STEPY jsou cvičení zaměřené zejména na svalstvo hýždě a dolních končetin, 

ke kterému jsou využívány fitness stepy. 

Jelikož je jumping oblíbený i u dětí, rozšířila jsem v září nabídku o lekce 

jumpingu pro děti, kdy mají děti k jumpingu také pohybové aktivity, různé 

hry a opičí dráhy.  

U všech těchto lekcí se jedná o kardio cvičení, které přináší nejen skvělou 

fyzickou kondici, ale i spoustu zábavy, nových zážitků a přátel pro všechny, 

kdo lekce navštěvují.  

Ráda bych mezi nás pozvala i nové členy, protože každá hodina je vhodná i 

pro začátečníky. A každý je vítán. 

 

Rozpis lekcí: 

Pondělí - JUMPING 18:15 - 19:15 hod. 

Úterý - POHYBOVÉ JUMPINGHRÁTKY (děti) 17:00 -18:00 hod. 

Středa - STEPY 17:15 - 18:15 hod. 

Pátek - JUMPING 18:15 - 19:15 hod. 

 

Všem přeji krásný advetní čas, klidné prožití Vánoc a hlavně zdraví v roce 

2025.  

Michala Wutzelová  

mw_jumping  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



KULTURNÍ ŽIVOT V OBCI  
 

Kulturou žijeme, dá se říci, prakticky od ledna do prosince. Ani v letošním 

roce tomu nebylo jinak. Na lednovém Obecním plese jsme, krom jiného,  

mohli obdivovat přehlídku dobových šatů a fantastický závěrečný kankán 

v podání Spolku elegantních dam, který rozproudil všechny v sále. Nejinak 

tomu bude na příštím plese, který se nám kvapem blíží. Již teď můžeme 

prozradit, že nás opět čeká módní přehlídka, tentokráte ovšem toho, co se 

skrývá pod šaty        

Jistě jste v období masopustu zaznamenali také tradiční ostatkový průvod 

masek, který uspořádalo SDH. V červnu se konal oblíbený Dětský den, na 

který přišlo také hodně návštěvníků z okolí. Zde se sluší poděkovat 

sponzorům, díky nimž bylo možné děti obdarovat krásnými medailemi a 

zakoupit spoustu atraktivních cen. 

Na konci prázdnin jsme se již podruhé vypravili na celodenní zájezd na Zemi 

živitelku, kde si každý účastník našel to své. Začátkem září se také 

uskutečnilo v sále kulturního domu humorné loutkové divadlo pro děti 

v rámci Malého festivalu loutek. 

V měsíci září jsme měli velké štěstí, že termín našich hodů byl stanoven na 

7. a 8.září. Hody proběhly za krásného počasí, které se s jejich koncem již 

dosti pokazilo a pršelo a pršelo. Děkuji tímto všem, kdo pomohli s urgentním 

úklidem party stanů a zázemí. To hemžení, které s večerem nastalo, bylo 

neuvěřitelné, ale vše jsme stihli. Zrovna tak jsme se stihli báječně pobavit 

s našimi oblíbenými dechovými kapelami, Březovjany a Dubňankou, a 

věříme, že i vám přinesl hodový víkend spoustu pěkných chvil a zábavy. Děti 

nás potěšily krásným předtančením a 

hodová chasa opět připravila 

překvapení. V sobotu taneční show a 

v neděli pohádku Šíleně smutná 

princezna. Hody ovšem rozhodně 

smutné nebyly a stejně tak jako ona 

pohádka, nakonec navzdory předpovědi 

bouřkového počasí a bořičům májek a 

májí všechno dobře dopadlo. Oněm 

nezvaným vandalům, kteří o páteční 

noci pořezali všechny májky u domů 

stárek bychom chtěli vzkázat, že hody 

proběhly i tak a nás mrzí, že někdo má 

potřebu ničit úsilí ostatních, kteří se 

snaží udržovat tradice. Nutno říci, že 

hodovou chasu tato událost spíše více 

spojila. 



24. 1. 2025      22. Obecní ples 
15.3. 2025      Ostatková zábava 
7. 6. 2025           Dětský den 

13.-14. 9. 2025        Krojované hody 
18. 10. 2025       Sendrova stezka 

22. 11. 2025    Senoradské košt 
 

 

S podzimem jsme se ještě sešli při opékání buřtů v „cihelně“, kam dorazili 

všichni účastníci Sendrovy stezky, v listopadu jsme okoštovali nejeden dobrý 

vzoreček vína, piva, sýrů či uzenin a zazpívali si s cimbálovou muzikou 

Stupava na Senoradském koštu a o druhém adventním víkendu jsme společně 

rozsvítili stromeček a přivítali Mikulášskou družinu i advent. 

K výčtu kulturních aktivit v naší obci lze s jistotou říci, že se jejich 

uskutečněním jistě podařilo v průběhu uplynulého roku potěšit nejednoho 

z vás! Je pro nás krásnou zpětnou vazbou, že na akce chodíte a umíte se 

opravdu báječně pobavit, zatančit, zazpívat, prostě, že umíte zapomenout na 

starosti všedního dne. Věřte, že zorganizovat akci v rozsahu našeho Dětského 

dne nebo několikadenních krojovaných hodů, není jednoduché a bez 

aktivního přístupu dobrovolníků by to nešlo. Proto touto cestou děkuji všem, 

kteří za námi vždy přijdou a přiloží ruku k dílu, i když je to třeba jen na chvíli. 

Děkuji všem, kteří přispěli sponzorským darem, moc si toho vážíme. Vítáme 

také nové tváře. V obci máme několik nových občanů a tak vás všechny 

zveme! Přijďte se za námi pobavit a pokud máte touhu být toho „kolotoče“ 

součástí, rádi vás vezmeme mezi sebe. V duchu motta: „Ten umí to a ten zas 

tohle“ je jisté, že: “všichni dohromady uděláme moc!“  

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pozvání na akce v roce 2025 

 

 

 

 


